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فٙ ( رٔدٔيٛلاسٛا , كزيٛلاٚش)  َٕعٚحٕاجذ انغحهة الأحًز نٕٛراَسٛا أٔتحٕٛسا يٍ 

يزكثات انٓانٕجُّٛٛ اليصذر غُٙ بأَّ ٔٚحصف ْذا انغحهة . انًُاعك انثحزّٚ الإسحٕائّٛ

تعًم  ٚٓحًٌٕ ل انثاحرٌٕ فٙ انًُحجات انغثٛعّٛ انثحزّٚانحزتُّٛٛ ٔ انغٛز جزتُّٛٛ يًا جع

.  دراسات يكرفّ عهٛٓا يُذ انمذو

 أذثث أَّلذ نهثكحزٚا ٔانفغزٚات ٔ َشاط يعاد٘أظٓزت انذراسات تأٌ ْذِ انًزكثات نٓا 

.  يضاد نلانحٓاب ٔ يضاد نهسزعاٌ أٚضاَ

إسحخذاو انعًٕد يسحخهص الإٚرز انثحزٔنٙ ب يكَٕات فصم درسُافٙ ْذِ الأعزٔحّ 

لذ جى جُمٛة الأجشاء ٔ.  الانٕيُٕٛٛو إنٗ أجشاء شثّ َمّٛٛ انكزٔياجٕجزافٙ عهٗ يذيص أكسٛذ

نهحصٕل عهٗ سحة  ( PTLC )انًحضزِ يٍ انسٛهٛكا جٛم سحخذاو الأنٕاح انشجاجّٛ انشثّ َمّٛ تإ

 IR, GCMS, 1D and : يرم انغٛفّٛ انححهٛم عزقجى إذثات جزكٛثٓا تإسحخذاو . َمّٛيزكثات 

2D NMR. 

 جُحًٙ إنٗ عائهة جذٚذِ ْٔٙٔلذ جى انحعزف عهٗ ذلاخ يٍ ْذِ انًزكثات ٔٔجذ أَٓا 

.  5,2,1 ذلاخ يزكثات أخزٖ يعزٔفّ يٍ لثم ْٔٙ تالإضافّ إنٗ 6,4,3 لأسٛحٕجٍُٛٛ ْٔٙا

 يٍ انثكحزٚا ٔجذ نكلا يٍ انًزكثٍٛإَٔاع ٔتإخحثار ْذِ انًزكثات نهُشاط انًضاد نثعض 

. يٍ ْذِ الإَٔاعذاند ٔانزاتع أٌ نٓى َشاط يرثظ نثعض ال
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ABSTRACT 

The Red Algae Laurencia Obtusa from genus Laurencia 

(Ceramiales, Rhodomelaceae) have been established a rich source of 

secondary metabolites such as halogenated terpenes and C15 

acetogenins (cyclic ether eyenes). Moreover a number of halogenated 

metabolites have been shown to possess antibacterial, antifungal, 

insecticidal activities, as well as worth noting cytotoxicity against 

mammalian cells. 

In this work we study the isolation, purification and structure 

elucidation of major compound the pet-ether fraction. The crude1.5g 

was chromatographed by column chromatography over aluminum oxide 

followed by preparative TLC to reach a pure six compounds. The 

structures of these compounds have been elucidated by IR, GCMS, 1D 

and 2D NMR. Three of these compounds are new and identified as cis 

Laurencyne A (3), cis Laurencyne B (4) and trans Laurencyne C (6). The 

other three compounds are known and identified as 2,10-dibromo-3-

chloro-a-Chamigrene (1), cis-Maneonene-A (2) and cholesterol (5).  

Two of these compounds 3 and 4 showed antibacterial against 

some bacteria. 


